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درخشش در فصل جوایز سینمایی
 موفقیت »آناتومی یک سقوط«

 در گیشه سینماهای جهان

همدلی| »آناتومی یک سقوط« با وجود این که از سوی 
کمیته فرانسوی انتخاب اسکار رد شد؛ اما با فروش قابل 
توجه در گیشه سینماها و نامزدی در جوایز مهم، فصل 
جوایز را شروع کرده است.به نقل از ورایتی، فیلم »آناتومی 
یک سقوط« ساخته ژوستین تریه نتوانست رأی فرانسه را 
به عنوان نماینده این کشور برای رقابت اسکار بین المللی 
۲۰۲۴ کسب کند؛ اما از نگاه منتقدان و نیز از نظر تجاری 
موفقیت آمیز عمل کرده و در آمریکا به پرفروش ترین فیلم 
اکران شــده خارجی زبان سال بدل شده است.»آناتومی 
یک سقوط« که ۱۳ اکتبر در آمریکا اکران شد، تاکنون 
بیش از ۳.۵ میلیون دلار فروش داشــته و بالاتر از فیلم 
»بدترین فرد جهان« ساخته یواخیم تریر قرار گرفته و در 
حال جلو افتادن از فروش »مثلث غم« برنده نخل طلای 
سال گذشته است.این درام دادگاهی به بررسی فروپاشی 
یک ازدواج می پردازد و ساندرا هالر که بازیگر دیگر فیلم 
مطرح امسال »منطقه موردعلاقه« هم بوده در »آناتومی 
یک ســقوط« در نقش رمان نویسی بازی کرده است که 
پس از مرگ مرموز شوهرش محاکمه و پسرش به عنوان 
شاهد به دادگاه فراخوانده می شود.فروش این فیلم اکنون 
۲۲ میلیون دلار است. این فیلم از زمان شروع اکرانش در 
۲۳ آگوست، ۱۰ میلیون دلار از فروش ۱.۳ میلیون بلیت 
)تا ۶ دسامبر( در فرانسه به دست آورده است. »آناتومی 
یک ســقوط« که به صورت محلی توسط لو پکت اکران 
شد، تقریباً ۱۰ برابر بیشتر از »طعم چیزها«، فیلم رسمی 
منتخب از ســوی فرانسه برای اسکار که در ۲ هفته اول 
اکرانش ۱۵۱ هزار بلیت فروخت، فروش داشــته است.

در بریتانیا هم »آناتومی یک سقوط« با موفقیتی بزرگ 
ظاهر شــده و فروش آن در حــال حاضر از ۱.۵ میلیون 
دلار در بریتانیا و ایرلند عبور کرده است. این فیلم از دیگر 
فیلم های دوره اخیر جشنواره کن، مانند »بلوط پیر« کن 
لوچ )۱.۳ میلیون دلار( و »بدترین فرد جهان )۱.۴ میلیون 
دلار( پیشی گرفته و حتی موفق تر از برنده نخل طلای 
ســال پیش یعنی »مثلث غم« ظاهر شده که در نهایت 
۲ میلیون دلار فروخت.»آناتومی یک سقوط« در هلند، 
آلمان و ایتالیا نیز با اقبال روبه رو شــده و قرار اســت در 
استرالیا، مناطق دیگری از اروپا، آسیا و آمریکای لاتین هم 
روی پرده برود.در حالی که این فیلم توسط کمیته اسکار 
فرانســه برای رقابت در بخش بهترین فیلم بین المللی 
اسکار امسال انتخاب نشد، اما نئون پخش کننده آمریکایی 
آن با موفقیت فیلــم را به عنوان یک رقیب قدرتمند در 
برخی از بخش های اصلی جوایز، از جمله بازیگر زن برای 
هالر و فیلمنامه، معرفی کرده و فیلم توسط هیئت ملی 
نقد به عنوان بهترین فیلم بین المللی معرفی شده است. 
عــلاوه بر این فیلم برنده ۲ جایــزه گاتهام )فیلمنامه و 
فیلم خارجی( شــد، نامزدی گلدن گلوب را کسب کرد 
و منتقــدان فیلم نیویورک، جایزه ای را که به فیلم هایی 
ماننــد »انگل« و »بدترین فرد جهان« دادند، به آن اهدا 
کردند.»آناتومی یک سقوط« جوایز فیلم اروپا را هم درو 
کرد و هم بهترین فیلم شد و هم چند جایزه دیگر برد و 
عنوان بهترین فیلم مستقل بین المللی را در جوایز فیلم 
مستقل بریتانیا کسب کرد.فیلم دیگر فرانسوی که کمیته 
انتخاب اسکار فرانسه آن را رد کرد، »اتفاق« بود که برنده 

جایزه ونیز، بفتا، جوایز گاتهام و سزار سال ۲۰۲۲ شد.
»آناتومی یک ســقوط« موفق ترین فیلم ساخته تریه تا 
به امروز اســت که پیش ازایــن کارگردانی کمدی-درام 
»ویکتوریا« و تریلر روان شناختی »سیبیل« را بر عهده 
داشت و هر ۲ را با بازی ویرجینی افیرا جلوی دوربین برد.

وداع با »طوفان« سینمای ایران ۷۴ سالگی
رضا صفایی پور بازیگر پیش کسوت درگذشت

همدلی|  رضا صفایی پور بازیگر پیش کســوت سینما 
عصر دیروز درگذشــت. به نقل از روابط عمومی مؤسسه 
هنرمندان پیش کسوت، سید عباس عظیمی مدیرعامل 
مؤسسه هنرمندان پیش کسوت درگذشت رضا صفایی پور 
معروف به »طوفان« بازیگر پیش کسوت سینما و عضو 
فقید مؤسسه هنرمندان پیش کسوت را اعلام کرد.عظیمی 
ضمن عرض تسلیت به خانواده مرحوم صفایی پور گفت: 
متأسفانه طی تماس تلفنی فرزند ایشان مطلع شدم که 
زنده یاد عصر امروز یکشنبه ۲۶ آذرماه در سن ۷۴ سالگی 
پس از چند سال مبارزه با بیماری پارکینسون در منزل 
خود درگذشته اســت.او ادامه داد: جزئیات مراسم وداع 
و خاک ســپاری این هنرمند پیش کسوت سینما پس از 
مشــورت با خانواده آن مرحوم اعلام خواهد شــد.رضا 
صفایی پور در تهران زاده شــد. وی فارغ التحصیل دیپلم 
رشــته ادبی بود. او فعالیت خود را با کشتی کج شروع 
کرد و بعد از چند مقام قهرمانی در ورزش، وارد ســینما 
شد و با نام »طوفان« به شهرت رسید. صفایی پور فعالیت 
خــود را به صورت جدی در ســال ۱۳۴۲ وقتی که ۱۴ 
سال سن داشــت آغاز کرد و به عنوان ورزشکار بدل کار 
در فیلم »ترس و تاریکی« محمد متوسلانی حضور یافت.

پس از انقلاب با فیلم سینمایی »میرزا کوچک خان« در 
سال ۱۳۶۲ به بازیگری بازگشت و با حضور در فیلم های 
»فصل خاکستری«، »شکار در شب«، »پلاک« و »ضربه 
آخر« کم کم به شــهرت رســید. مجموعــه تلویزیونی 
»سیمرغ« محصول سال ۱۳۷۱ نخستین نقش آفرینی 
وی در تلویزیون است.او از چند سال قبل درگیر بیماری 
پارکینسون شد که همین موضوع باعث کم کار شدن او 
در سینما شده بود.روزنامه همدلی درگذشت این هنرمند 

را به اهالی سینما و خانواده وی تسلیت می گوید.

رضا ساغری کارگردان نمایش »خالی بند دنیای غرب«:
هیچ سالنی حاضر نشد نمایش ما را 

بازبینی کند!

همدلی|  رضا ســاغری؛ کارگــردان تئاتر می گوید: همه 
ســالن ها با اجــرای این متــن مخالف اند امــا دلیلش را 
نمی گویند!  او که قصد دارد به زودی نمایشنامه »خالی بند 
دنیای غرب« نوشــته »جان میلینگتون ســینگ« را به 
تهیه کنندگی »امیرمسعود هیدارن« روی صحنه ببرد، از 
عدم همکاری سالن های نمایشی برای اجرای تازه ترین اثر 
خود ابراز گلایه کرد. رضا ساغری با بیان این که از یازده ماه 
پیش تاکنون مشغول تمرین نمایش نامه »خالی بند دنیای 
غرب« از یک نویســنده ایرلندی به نام »جان میلینگتون 
سینگ« هستند، نسبت به برخورد برخی سالن های تئاتر 
در همراهی برای اجرای این نمایش انتقاد کرد و گفت:»ما 
این نمایش را برای چند سالن بازبینی رفتیم و در بسیاری 
از آن ها به درِ بسته خوردیم. یکسری از سالن ها به ما تاریخ 
بازبینی می دادند، ولی وقتی به زمان بازبینی می رسیدیم، 
به هر بهانه ای آن را لغو می کردند! مثلاً یک سالن می گفت 
»ما می خواهیم کار تجربی باشــد«، یکی دیگر می گفت 
»باید در شــورا بررسی بشود« اما مدام تاریخ شورا را عقب 
می انداختند! یک جای دیگر، پارتی بازی می کردند! اغلب 
هم ســالن های دولتی چنین برخوردی با ما داشــتند.« 
ساغری همچنین افزود:»پس از چند بار تکرار این ماجرا، 
حس کردم انگار سالن ها از اجرای این نمایش نامه هراس 
دارند! ولی متوجه نشدم چرا چنین هراسی دارند! شاید فکر 
می کردند این متن به شرایط جامعه  ما نزدیک است، یا با 
خود نویسنده مشکل داشتند! دلیل هراس و مخالفت شان 
را متوجه نمی شدم. گاهی می گفتند این متن عجیب است 
و من نمی فهمیدم کجای متن عجیب است، چون چیزی 
به ما نمی گفتند.« این کارگردان ادامه داد:»یکی از جاهایی 
که متن را برای اجرا فرســتادیم، بنیاد رودکی بود. آن جا 
از یازده ماه پیش ســه مدیرعامل عــوض کرده اند. جالب 
این جاست که هیچ کدام از این مدیران، حرف مدیر قبلی را 
قبول نداشت و می گفت تصمیم های آن مدیر، به من ربطی 
ندارد! شورای انتخاب آثارشان هم به ما گفتند »این کار در 
سطح کارهای بنیاد رودکی نیست.« در صورتی که آن ها 
حتی به ما نوبت بازبینی ندادند. پس چطور می گویند این 
نمایش نامه در سطح بنیاد رودکی نیست؟! آنهم در مورد 
نمایشنامه ای جزو صد نمایش نامه برتر دنیاست. اصلاً متر 
و معیار آنها در طبقه بندی آثار دریافتی چیست؟« ساغری 
همچنین به اقدام برای اجرای نمایش در تئاترشهر اشاره 
کرد و گفت:»در تئاترشــهر هم آقــای طاهری به ما وقت 
بازبینــی دادند و دو روز مانده به بازبینی، نوبت بازبینی ما 
را لغو کردند! دلیلش را هم نمی دانیم، ولی پرسشم اینست 
که خیلی از آثاری که اخیراً در تئاترشهر اجرا رفته اند، مثل 
نمایش »هیدن« یا کارهای آقای افشاریان و رحمت امینی، 
مگر جــزو فراخوان بوده  اند؟! اگر این طور بوده،کجاســت 
نشــانه ای که ما متوجه بشــویم این کارها جزو فراخوان 
بوده اند و حالا در تئاترشــهر اجرا می روند؟! در تماشاخانه 
ایرانشهر هم به ما گفتند »فقط نمایش را با بازیگر چهره 
می پذیریم«، یعنی دوستان نمی خواهند کار خوبی را که 
یک سال تمرین شده، اول ببینند و بعد نظر بدهند؟ یعنی 
نمایش فقط وابسته به چهره است؟!« ساغری درباره انتخاب 
متن »خالی بند دنیای غرب« برای اجرا، بیان کرد:»وقتی 
این متن را خواندم، داســتان »پدران و پسران« اثر »ایوان 
تورگنیف« در ذهنم تداعی شــد. حتی چیزی مثل عقده 
ادیپ در متن دیدم. ماجرای پدران و پسران، یعنی تقابل 
سنت و مدرنیته که خانواده می خواهند جوانان یک خط 
مستقیم را بروند و یک راه راست برای زندگی و هدفشان 
انتخاب بکنند، ولی وقتی این جوان وارد جامعه می شود، 
جامعه رنــگ و بوی دیگری دارد و آن خط مســتقیم را 
نمی پسندد. پس جوان دست به طغیان شخصیتی، روحی 
و فکری می زند و آشوبی به پا می کند که می تواند برای نسل 
جوان بسیار خطرناک باشد. حتی ممکن است آن جوان، 
برای این که رشــد بکند، خانــواده اش را کنار بزند؛ همان 
خانواده ای که از او خواســته در یک خط مستقیم حرکت 
بکند« این کارگردان افزود:»وقتی نمایش نامه را خواندم، از 
لحاظ روان شناسی، شخصیت پردازی، فرهنگی با متن بسیار 
عمیقی مواجه شدم و تمام تلاشم را کردم با اعمال تغییرات 
جزیی در متن، به فکر نویسنده نزدیک بشوم« او با اشاره به 
این که سبک و شیوه مدنظرش برای اجرای این نمایش نامه، 
شــیوه رئال و یک نگرش بیومکانیک در اجراست، اضافه 
کرد:»تمام ســعی ام این بوده که خــودم را به اصول متن 
پایبند نگه دارم، یعنی دقیقاً فضای متن را به اجرا دربیاورم، 

نه شیوه های نوین و نگرش عجیب و غریب فرمی.«

ایده شکل گیری مؤسسه سورنامهر   *
که حالا نمایشــگاه دائمی ســازهای 
موسیقی اســت، از کجا به ذهن شما 

رسید؟
من چند سالی به این موضوع فکر می کردم 
و در پی راه اندازی موسســه ای بودم که در 
آن ســازگر و نوازنده در کنار هم باشند. تا 
اگر کسی به یک آموزشگاه مراجعه می کند 
تا فراگیری یک ســاز را دنبال کند و ســاز 
خاصی را مدنظر دارد بتواند هم زمان هم آن 
ســاز خاص را داشته باشد و هم در محضر 
آن اســتاد موســیقی نوازندگی را بیاموزد. 
برای مثال بتواند در جریان اجزای سازنده 
سازی همچون کمانچه قرار بگیرد و بعدها 
در نوازندگی خودش هــم از این علم بهره 
ببرد و کیفیــت کار خودش را هم افزایش 
بدهد. من فکر می کنم صنایع دســتی در 
ایران جنبه تزیینی پیدا کرده اســت. البته 
در ایــن عرصــه تخصص هایــی همچون 
سازسازی هم هستند که کاربردی هستند؛ 

اما اغلب این وضعیت را شاهد نیستیم. 
از ســوی دیگــر اغلب مخاطبــان یا حتی 
کاربران موســیقی صدای ساز را می شنوند 
و بــه ســاخت آن توجه چندانــی ندارند. 
شاید یکی دیگر از عوامل عدم توجه کافی 
به هنر سازســازی در کشــور مــا هم این 
باشــد که اغلب ســازها در ایران به صورت 
صنعتی ســاخته می شــوند. درحالی که در 
کشــورهای خارجی برای مثــال اگر یک 
گیتار در مدت زمان یک روز ساخته بشود، 
در یک بازه زمانی یک هفته ای یا یک ماهه 
به صورت دســتی نیز می تواند ساخته شود. 
من از یکی از اســتادان فعال در این عرصه 
در خارج از ایران در این باره سؤال کردم و 
متوجه شدم ساخت ساز به صورت صنعتی 
یا ماشینی در کنار ســاخت ساز به صورت 
دستی در مجموعه هایی کنار هم واقع شده 
و می توانــد رود ســاخت از دو روش را در 
بازه های زمانی گوناگون و در کنار هم آنجا 

رویت کرد. 
*در ایران اوضاع چطور است؟

در کشــو ما آنچه بیش از همه به چشــم 
فروشگاه های  می آید،  نوازندگی  هنرجویان 
ســاز اســت؛ یعنی مجموعه هایی که فارغ 
از ســاخت ســاز با دســت یا با دستگاه، 
ســازهای مختلف را در کنار هم قرار داده  
و هنرجویی کــه در عرصه نوازندگی تعلیم 
می بیند به فراخور سطحی که دارد، به این 
فروشــگاه ها مراجعه می کند و ساز خود را 
کم کــم ارتقاء می دهد. من امــا از مدت ها 
قبل به این فکر کــرده ام که هنرجو بتواند 
کارگاه ساز را پیش چشم خود داشته باشد 
و در روند یادگیری موسیقی ساخت سازی 
که به تعلیم نواختن آن مشــغول اســت را 
نیز دنبال کند و از این طریق با ســاختمان 
ساز و دنیای زیبای سازسازی هم آشنا شود 
و بتواند تفاوت ســازی که به شیوه دستی 
ساخته شده را با سازی که به شکل صنعتی 

ساخته شده، دریابد. 
نام های بزرگ  *کنار هم قــرار دادن 
در کنار هم از قدیم در هنر ایران کار 
مشکلی بوده اســت. در این باره و در 
چه  دائمی  نمایشــگاه  این  راه اندازی 

تجربه ای داشتید؟
ما اســتادان بزرگ در عرصه سازسازی در 
کشــورمان کم نداریم. ایــن بزرگواران در 
کشــور ما به مانند گنجینه هایی هســتند 
که باید قدر آنان دانســته شود. چنان که 
توضیح دادم در مجموعه های سازسازی این 
بزرگواران کمتر در کنار هم قرار می گیرند. 
در این فضــا از ابتدا می خواســتم بزرگان 
را دعــوت کنم تا در کنــار جوان ترها قرار 
بگیرند. چهره های پیش کســوت در عرصه 
سازسازی همیشه از رخ دادن چنین اتفاقی 
اســتقبال می کردند؛ اما تا امروز این اتفاق 
نیفتاده بود. به هر حال نمی دانم این لطف 
خــدا بود یا محبت اســتادان گرامی اما به 
هر جهت موفق شــدیم پیش کســوتان و 
جوانان را در کنار هم داشــته باشــیم و از 
این بابت واقعاً خوشحالم. ما در تلاشیم در 
آینده ورکشــاپ هایی در زمینه سازسازی 
برگزار کنیم و بودن شک در این اتفاقات از 
نظرات و مشورت های بزرگان بهره خواهیم 
برد. البته تعدادی از کســانی که به عنوان 
سازنده ساخته های خود را در مجموعه قرار 

داده اند، جوانان هستند و باید فضایی برای 
عرضه آثار این گرامیان هم وجود داشــته 
باشد و خوشــبختانه این مؤسسه توانسته 

این عرصه را فراهم کند. 
*تعــداد قابل توجهــی از هنرمندان 
حاضر در این نمایشــگاه دائمی عملًا 
بانوان سازگر هســتند. آیا در حضور 
این تعداد از بانوان هنرمند، تعمدی در 

کار بوده است؟
در ابتدا باید ســخنان شما را درباره مردانه 
بودن سازسازی البته تا یک دوره مشخص 
تاریخــی در ایــران تأیید کنــم. در تاریخ 
سازسازی ایران هم هیچگاه نامی از بانوان 
سازساز برده نشده و این به آن معناست که 
هیچ زنی دســته کم تا همین اواخر در این 
زمینه فعالیت نداشته است. از سال هفتاد و 
هشت به بعد به واسطه حرکت هایی که من 
و چند تن از دوستانم انجام دادیم این فضا 
دســتخوش تغییراتی شد و به جایی رسید 
که امروز دیگر نمی توانیم بگوییم سازسازی 

یک هنر مردانه است. 
البتــه به طورکلــی حوزه صنایع دســتی 
ظرافت هایــی دارد که بیشــتر از خانم ها 
انتظار می رود. شاید به واسطه اینکه سختی 
کار با چوب بیش از آنچه قابل تصور باشــد، 
بوده است، فضای سازسازی با زنان هنرمند 
در این عرصه تا پیش از این قابل تصور نبود؛ 
اما خوشبختانه همان طور که عرض کردم از 
ســال های پایانی دهه هفتاد این فضا دچار 
تغییر شــد و امروز اصــلًا تصور اینکه زنان 
زیــادی در ایــن زمینه به خوبی مشــغول 

فعالیت هستند، غیرقابل باور نیست.
من از همان سال ها در نمایشگاه های زیادی 
شرکت کردم و خوشــبختانه در جشنواره 
فجر هم مورد تقدیر قرار گرفتم و اقداماتی 
نظیر آنچه گفتم سبب شد فضا بیش ازپیش 
تلطیف شود. من البته سختی های زیادی را 
پشت سر گذاشــتم تا بتوانم خودم را ثابت 
کنم و همین دلیل هم امــروز علاقه دارم 
زنان هنرمنــد ما در ایــن عرصه با بخش 
زیادی از این ســختی ها روبه رو نشــوند و 
بتوانند در ســطح حرفه ای سازسازی هنر 

دست خودشان را به نمایش بگذارند. 
البته علاقه داشــتم بانوان بیشتری در این 
مجموعــه در کنار ما باشــند؛ امــا در این 
مقطع همین تعداد را توانستیم با خودمان 
همراه کنیــم؛ اما تلاش می کنیم به مرور از 

نظر کمی کار را گسترش بدهیم. 
*در طول ســال های گذشته اتفاقات 
دســتخوش  را  هنر  بــازار  مختلفی 
تغییــرات گوناگونی کــرد. آیا امروز 
اوضاع بــازار هنر بهبــود پیدا کرده 

است؟
راســتش فضای اقتصادی هنــر همچنان 
دچار سردی عجیبی است و هنوز نتوانسته 
رونق نسبی سه یا چهار سال پیش خودش 
را بازیابــد. البته میل روزافــزون دختران 
ایرانی به سمت موسیقی حتماً در آینده در 
رونق بخشی به فضای اقتصادی سازسازی 
در کشورمان هم تأثیرگذار خواهد بود و من 
شــک ندارم اوضاع در آینده نزدیک بسیار 

بهتر خواهد شد. 
آغاز کرده اید،  امــروز  کاری که  *آیا 
می تواند بــه آشــنایی نوازندگان یا 
مؤسســات و مجموعه های خارجی با 
آینده  در  ایرانی  ســازگر  هنرمندان 

کمک کند؟
در ایــن زمینه هــم تلاش هایــی در حال 
انجام است. شــیوه فروش آثار و به طورکلی 
محصولات در چند ســال گذشــته به کلی 
تغییر کرده و دور از انتظار نیست که به زودی 
فضا به سمتی پیش برود که سازندگان ساز 
از داخل ایران بتوانند ساخته های خودشان 
را به سایر نقاط جهان ارسال کنند. این اتفاق 
نیازمند دو اقدام جدی است؛ از یک سو ارائه 
اطلاعات بنیادین درباره موســیقی ایران و 
سازهای خاص موسیقی منطقه جغرافیایی 
ما و از ســوی دیگــر ایجاد زیرســاخت یا 
ســخت افزار تبادل اقتصــادی میان ایران و 

خارج از کشور. 
گمــان می کنم کاری را کــه آغاز کرده ایم 
بتواند آغازگر راه ارزشمندی برای موفقیت 
صنایع دســتی ایران به طــور اعم و البته 

سازسازی ایران به طور اخص باشد. 
اگر به تاریخ موســیقی ایران رجوع کنیم، 
جهانگیری هنر این سرزمین را درخواهیم 
یافت و تــلاش خواهیم کرد تــا به همان 
اصالــت بازگردیم؛ به دورانی کــه باربد و 
نکیســا چهره های موســیقی ایران و البته 

جهان به شمار می رفتند. 

همدلی| سارا حیدرنژاد|  شاید یکی از شناخته شده ترین سازگران دوران ما به شمار 
بیاید؛ زنی که نه از یک یا دو ســال قبل که از نیمه هــای دهه هفتاد وارد عرصه 
صنایع دســتی و سازسازی شد و در طول این سال ها به قدری کوشید و جنگید و 
ادامه داد که حالا شناخته شده ترین نوازندگان این مرزوبوم با سازهای کار دست 
او روی صحنه می روند و نامش را خیلی زود به کشورهای اروپایی و امریکایی هم 
خواهند برد؛ مریم سورنامهر را شاید بشناسید؛ همان زنی که روزگاری آرزو داشت 
هنرمندان ایرانی روی صحنه با کمانچه های ساخته دست او روی صحنه بروند اما 

امروز از آن آرزو عبور کرده و هدفش معرفی هنر سازگری ایران به دنیاست.  
جمعه ای که گذشت وعده دیدار او بود با اهالی نامدار هنر در مؤسسه سورنامهر در 
سرای محله زعفرانیه تهران آن هم در کنار رضا مهدوی، حسین علیشاپور، هومان 

رومی، محسن راسخ، هوشنگ اکبری، ایرج طباطبایی، بهنام بیات، جاوید مقدم، 
بهنام جاوید، ملک محمدی، علیرضا اعتمادی، مجتبی صفری، محســن طاهری، 
مینا قلیجانی، حمیرا اکبری و همه هنرمندان و هنردوستانی که آمده بودند برای 

شرکت در جشن تولد یک پدیده نوظهور در موسیقی ایران. 
در این مؤسسه حالا نمایشگاه دائمی آثار سازگران شناخته شده کشورمان است و 
علاقه مندان به هنر موسیقی همه روزه می توانند برای دیدن این آثار چشم نواز به 
سرای زعفرانیه رهسپار شوند. سورنامهر در طول سال های گذشته برای بسیاری 
از اســتادان نامدار موسیقی ایران کمانچه ســاخته و حالا نامی است که از سوی 
خبرگان حوزه موسیقی موردتوجه واقع شده اســت. با او به بهانه راه اندازی این 
نمایشگاه دائمی ساز گفت وگویی انجام داده ایم که شرح آن را در ادامه می خوانید:

گفت وگو با مریم سورنامهر؛ بانوی سازگر ایرانی همزمان با افتتاح نمایشگاه دائمی ساز 

زنان در کنار مردان می توانند ساز بسازند
رویداددریچه

مریم سورنامهر در کنار هومان رومی و بهنام بیات

مریم سورنامهر در کنار حسین علیشاپور و علی علیشاپور


